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in de roos  
         Jaargang 02 

           april 2016                                                

 

PvdA Nieuwsbrief  

Hierbij het aprilnummer van de PvdA afdeling 

Bergen.  

Discussieert u graag mee? Reageer dan naar 

johanne.pvda@ziggo.nl. U krijgt altijd een 

reactie op uw actie. Veel leesplezier! 

 

Inhoud 

- Hoe God verdween uit Schoorl – Oost 

     door Jan Stet, bewoner Schoorl-Oost 
- Geschiedvervalsing 

door Kees van der Zel 
- Nieuws uit Hoogheemraadschap Hollands 

Noorderkwartier  

door Fijko van der Laan    
- Hoe Nederland langzaam uiteenvalt  

door Paul de Beer hoogleraar voor 
arbeidsverhoudingen aan de UvA 
(ingebracht door Jaap Terpstra) 

- Geen fossiele scooters meer 

door Jaap Sterk, sociaal democraat 
- Geef uw mening en/of commentaar! 

door Haye van der Werf  
- Levendige discussie en visiewerk-  

groepen. 

 

Hoe God verdween uit Schoorl – Oost 

door Jan Stet, bewoner Schoorl - Oost 
Ontstaan van Schoorl-Oost (bron: website 

wijkvereniging Schoorl-Oost) 

De wijk is ontstaan in het midden van de jaren 

60, omdat Schoorl in deze jaren een vergrijsd 

dorp was geworden. Er was een lichte 

bevolkingsgroei, maar er waren geen 

faciliteiten.  Het ABP stopte met bouwen in 

Schoorl vanwege bouwprojecten in Schagen. De 

stijgende grondprijs maakte het toch mogelijk 

om de bouw in plan Oost te verwezenlijken.  

 

 

Smits bouwbedrijf stapte in en men kwam met 

een plan om een contingent woningwet woningen 

te bouwen in 't Geesje van plan Oost. In die 

tijd was de vergunning hiervoor eenvoudig, men 

zocht een stuk weiland uit en kon beginnen met 

de bouw.  

De huizen die in plan Oost gebouwd werden, 

waren hoofdzakelijk voor de werknemers van 

het RCN te Petten en van de Hoogovens te 

Beverwijk. Het stuk bouwland was op sommige 

plaatsen behoorlijk nat, omdat er een paar 

duinrellen stroomden. Hiervoor moest een 

waterberging komen, maar omdat de 

tekeningen al klaar waren en er bij de 

Frederikslaan geen plaats meer was, is de 

berging verplaatst naar de Esdoornweg. Dit 

bleek later een grote fout te zijn geweest, 

omdat de dichtgegooide duinrellen gewoon 

bleven stromen. Tot op de dag van vandaag 

stromen deze nog steeds onder de huizen door, 

waardoor vele huizen kampen met een natte 

kruipruimte. Hiervoor moet nog een oplossing 

komen.  

Men was ervan overtuigd dat er meer 

voorzieningen moesten komen voor de 

groeiende bevolking. Het plan om een zwembad 

te bouwen aan de Oorsprongweg is echter in 

die tijd door de raad afgewezen en hier staat 

nu het Zandspoor. Wel is de Blinkerd gebouwd 

met een bibliotheek en sporthal. Het 

naaisteratelier aan de Damweg werd 

omgebouwd tot het ‘dorpshuis’ De Oorsprong 

en dat waren lange tijd de enige voorzieningen. 

Dus na 40 jaar is er weinig vooruitgang geboekt 

en na het samengaan van Bergen, Egmond en 

Schoorl is Schoorl nog steeds een vergeten 

gemeente en Schoorl-Oost een wijk die niet 

echt leeft. 
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Is God dan verdwenen? 

Misschien is God nooit in Schoorl-Oost 

geweest zou je uit het bovenstaande kunnen 

opmaken. Toch had de wijk een hart. Dat was 

het dorpscentrum De Oorsprong aan de 

Damweg. Weliswaar niet in de wijk gelegen, 

maar er dicht tegenaan. Het was een 

ontmoetingscentrum voor de wijkbewoners. De 

Stichting Welzijn organiseerde er veel 

cursussen en de Wijkvereniging die inmiddels 

in het eerste decennium van deze eeuw werd 

opgericht, had er haar ruimte voor activiteiten. 

Helaas was De Oorsprong verouderd, was er 

geen geld meer voor onderhoud en werd 

besloten tot sloop. Daarmee verdween het hart 

uit de samenleving Schoorl-Oost. De 

activiteiten zijn verplaatst naar De Blinkerd, 

maar dat ligt zo’n twee kilometer van de wijk 

verwijderd. Het hart was weg. 

 

De wijkvereniging was lange tijd actief en deed 

aan binding met de bewoners en tussen 

bewoners. Commissies Groen, Ruimtelijke 

Ordening en WMO (welzijn) verrichtten goed 

werk. Ook daar kwam de klad in. Enthousiaste 

mensen verdwenen en inmiddels heeft het 

bestuur van de wijkvereniging uitgesproken 

niet meer dan een slapend bestaan te willen 

leiden. Slechts de commissie Groen is nog 

actief vanwege de renovatie van bestrating en 

riolering in de wijk en de invloed die die heeft 

op de groenvoorziening. 

 

Tel hierbij op dat de bewoners van de wijk 

steeds ouder worden en het aantal kinderen 

afneemt. Ook dat heeft invloed op de 

leefbaarheid. Misschien dat deze negatieve 

spiraal door enige (politieke?) actie nog ten 

positieve kan worden gekeerd. 

 

God is dan weliswaar niet helemaal verdwenen, 
maar toch ver weg. 
 

 

 

 

Geschiedvervalsing 

door Kees van der Zel 
Coen 

Wanneer ik als kleuter aan de hand van mijn 

opa over de Kaasmarkt (Rode Steen) van onze 

geboortestad Hoorn liep, zei  opa  bij het  

passeren  van het standbeeld van Jan 

Pieterszoon Coen altijd: ”Daar staat een 

moordenaar.” Ik begreep daar niets van; een 

standbeeld voor een moordenaar? Maar ja; als 

opa dat zei! 

Later in de hoogste klas van de lagere school 

gaf de meester hoog op over Jan Piet (zoals 

Horinezen hem noemen). Dat wij trots konden 

zijn op onze stadgenoot, die van ons land een 

welvarende wereldmacht had gemaakt met 

gelukkige bewoners ook in ons Indië. Toen stak 

ik mijn vinger op en zei: ”Maar mijn opa zegt 

dat het een moordenaar is.” De meester keek 

me meewarig aan. Van kinderen uit zo’n milieu 

zou immers niets terecht kunnen komen.   

Op het volgende rapport kreeg ik een ‘5’ voor 

mijn lievelingsvak geschiedenis. Misschien wel 

een reden om daar later mijn studie op te 

richten. Maar tijden en inzichten veranderen 

en opa heeft postuum gelijk gekregen. 

 

   
In de Hoornse gemeenteraad zijn de laatste 

jaren heftige debatten gevoerd om het hele 

standbeeld van Jan Piet op te ruimen, omdat 

tienduizenden doden op zijn conto kunnen 

worden geschreven.  
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Dat stuitte op nationalistische lange tenen, 

maar op de sokkel van Coen’s beeld is nu wel 

een bord geplaatst waarop ook de schaduwkant 

van de grote volksheld wordt belicht. 

 

Van Speyk 

Dat bracht mij bij de vraag: ”Hebben wij in 

onze gemeente ook niet zo’n heldenverering van 

iemand uit de geschiedenis, waarbij  op z’n 

minst een paar vraagtekens kunnen worden 

gezet?” Ik denk dan aan onze vuurtoren in 

Egmond, genoemd naar Van Speyk, die riep: 

”Liever de lucht in.” Maar wat was daar zo 

heldhaftigs aan? 

1. Van Speyk was een slecht zeeman, die 

bij de eerste de beste windvlaag zijn 

schip muurvast op een slikbank in de 

Schelde voor Antwerpen liet lopen. 

2. Een proletarische demonstratie in de 

stad tegen werkloosheid en gestegen 

voedselprijzen t.g.v. een mislukte oogst, 

zag hij aan voor een aanval op zijn schip. 

Weliswaar waren er onder druk vanuit 

het Franstalige Wallonië opstandige 

bewegingen tegen Willem I en het 

Nederlandse gezag, maar die speelden 

voornamelijk in Brussel een rol en 

nauwelijks in Antwerpen. De echte 

vijandelijkheden met de Tiendaagse 

Veldtocht zouden pas maanden later 

beginnen. 

3. Hij liet zijn schip met de hele bemanning 

de lucht in vliegen; maar vonden de 

matrozen dat ook een aardig idee ?  

Zo kan hem moord op tientallen van  

zijn eigen mensen worden verweten.  

Zij hadden ook rustig aan land kunnen 

stappen om na twee uur wandelen het 

veilige Breda te bereiken. Bovendien  

hadden we waarschijnlijk na de vrede in 

1839 het schip gewoon van de Belgen 

terug gekregen. 

Moeten wij onze fiere vuurtoren blijven 

vernoemen naar een slecht zeeman, een  

 

 

bangerik en een moordenaar?  Afbreken dat 

ding? Natuurlijk niet. Andere naam geven, denk 

aan een Egmonder, die echt goed werk heeft 

gedaan: bijv. Japie Japietoren? Dan krijgen we  

ook hier de spijkerharde nationalistische 

gevoelens over ons heen. Een bord aan het 

toegangshek van de toren ophangen, waarin ook 

de schaduwkant van deze z.g. volksheld wordt 

belicht? Dat moet kunnen! De gemeente zou 

eens een onderzoek kunnen laten doen door een 

betrouwbare historicus naar de echte rol van 

Van Speyk  op 5 febr. 1831 op de rede van 

Antwerpen en de ware betekenis daarvan voor 

ons land. Daarna kunnen we ideeën over 

corrigerende maatregelen bezien. 

 

Nieuws uit Hoogheemraadschap Hollands 

Noorderkwartier 

door Fijko van der Laan 
Begin april vond er een themabijeenkomst 

plaats voor het algemeen bestuur. De twee 

onderwerpen waren Participatie, Klimaat en 

energie. Voor het eerste onderwerp hield 

burgemeester Ter Heegde van Heerhugowaard 

een inleiding over de zogenoemde ‘H300’, een 

initiatief in navolging van de gemeente 

Amersfoort om inwoners meer te betrekken 

bij gemeentelijk beleid. Van 3000 

geselecteerde uitnodigingen kwamen circa 10% 

deelnemers om met raadsleden te discussiëren. 

De agenda voor de bijeenkomst was niet 

ingedeeld maar de centrale vraag was ‘wat zou 

u doen als u de baas in de gemeente zou zijn’. 

Aangedragen onderwerpen vormden geen 

verrassing volgens Ter Heegde. Vervolgens gaf 

Fred Sanders (TU Delft) een korte presen-

tatie over verduurzamen in de woningbouw. 
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Zijn kernboodschap was: van ‘meedoen’ naar 

‘mee-investeren’. 

Vervolgens wisselden de hoofdingelanden (AB) 

van gedachten met elkaar over hoe het bij 

HHNK toegaat met participatie. Vragen als 

moeten we bij het watersymposium meer 

burgers betrekken, wat is de invloed van de 

komende omgevingswet en wekken we niet 

teveel verwachtingen bij onze inwoners. 

Algemeen gevoelen was dat HHNK eerst 

duidelijk dient af te bakenen wat wel en wat 

niet geschikt is voor participatie. Overigens 

doet HHNK al heel veel aan participatie, 

bijvoorbeeld bij de dijkverhoging in Den Oever, 

gebiedsprocessen over peilbesluiten en de 

jaarlijkse legger wateren. 

 

Als tweede thema besprak het AB Klimaat en 

energie. Aan de hand van een discussienota 

werd gesproken over drie mogelijke 

ambitieniveaus. Bij de minst uitgebreide 

ambitie worden kosten en baten voortdurend 

tegen elkaar afgewogen van te nemen 

maatregelen door HHNK. Met deze ambitie 

wordt voldaan aan de landelijk afgesproken 

meerjarenafspraak energie efficiëntie 

(MJA3), samen met de andere waterschappen. 

Het midden ambitieniveau gaat ervan uit dat 

HHNK zelfstandig de doelstellingen haalt uit 

het landelijk overeengekomen akkoord, dus 

onafhankelijk van wat de overige 

waterschappen doen. Dit vergt wel extra 

maatregelen en geld. Als derde mogelijkheid is 

er de ambitie om het meest duurzame   

waterschap te worden, onder meer door in 

2030 voor 100% in eigen energiebehoefte te 

voorzien (eigen windturbines, zonneweides, 

warmte uit water enz.). Dit impliceert dat 

HHNK niet alleen waterschap is meer oom 

energie producent en wat als er nog een paar 

waterschappen dezelfde doelstelling gaan 

hanteren, waar eindigt dan de ‘wedstrijd’? 

De PvdA-fractie heeft op basis van deze 

gedachtewisseling gepleit voor ambitieniveau 2;  

 

 

daarmee voldoen we aan de afgesproken 

doelstellingen voor energie efficiëntie, 

reductie van CO2 uitstoot en bereiden we ons 

ook al voor op de klimaatafspraken van Parijs. 

 
Hoe Nederland langzaam uiteenvalt  

door Paul de Beer hoogleraar voor 
arbeidsverhoudingen aan de UvA. 
Terugblikkend op 2015 komen vooral de grote 

schokkende gebeurtenissen naar boven: de 

opmars van IS, de terreuraanslagen in Parijs, 

de eindeloze stroom vluchtelingen. Wat we 

meestal over het hoofd zien zijn de trage 

bewegingen, die zogezegd onder de radar 

plaatsvinden, maar op langere termijn wel eens 

van grotere invloed zouden kunnen zijn.  

Zo’n grote, trage beweging is de individualise-

ring van het overheidsbeleid.  

Stap voor stap worden meer verantwoordelijk-

heden bij de burgers gelegd en worden zij 

aangespoord om toch vooral aan zichzelf te 

denken en minder aan de samenleving. Dat zijn 

natuurlijk niet de officiële bewoordingen,  

maar het is wel de boodschap die nu al jaren-

lang, met grote regelmaat, wordt uitgezonden.  

 

De belangrijkste gebeurtenis van 2015 was 

voor mij daarom de aankondiging van 

staatssecretaris Klijnsma dat de doorsnee-

systematiek in het pensioenstelsel op termijn 

zal worden afgeschaft. Deze ogenschijnlijk  

technische ingreep, die buiten de pensioen-

wereld dan ook weinig beroering  

veroorzaakte, past in een algemener patroon 

dat steeds meer nadruk wordt gelegd op 

individuele belangen en aanspraken. Immers,  
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de doorsneesystematiek houdt in dat jongeren 

voor dezelfde premie evenveel pensioen 

opbouwen als ouderen, terwijl hun premie veel 

langer kan renderen en ‘dus’ meer pensioen 

waard is.  De stilzwijgende veronderstelling is 

dat de pensioenpremie een storting is in een 

individueel spaarpotje. In lijn hiermee heeft 

Klijnsma ook een voorstel van de SER overge-

nomen om studie te doen naar een nieuw 

pensioenstelsel gebaseerd op de opbouw van 

persoonlijk pensioenvermogen met risico- 

deling. Ook dit gaat uit van de gedachte dat 

ieder spaart voor zijn of haar eigen pensioen  

in plaats van bij te dragen aan een gezamenlijk  

pensioenfonds van ons allen. Het pensioen 

wordt dus niet langer gezien als een collectief 

goed, zoals dijken, de rechterlijke macht of de 

bijstand, maar als een individuele voorziening 

met collectieve risicodekking, zoals een  

particuliere schadeverzekering.  

 

Deze verandering in het denken staat niet op 

zich, maar kenmerkt veel van de beleidswijzi-

gingen sinds de eeuwwisseling. Ook de 

zorgverzekeringswet, die tien jaar geleden in 

werking trad, gaat, anders dan het vroegere  

Ziekenfonds, uit van het principe van een 

individuele verzekering. Het basispakket en  

de premie mogen dan voor ieder gelijk zijn, 

zorgverzekeraars proberen steeds meer 

bepaalde doelgroepen aan te trekken via op  

hen toegesneden aanvullende verzekeringen.  

Want waarom zou je als student meebetalen 

aan het kunstgebit of het gehoorapparaat van 

een bejaarde?  

In het domein van de arbeidsmarkt is deze 

 

 
 

 

 

tendens ook al geruime tijd geleden ingezet 

met de introductie van de term employability. 

Die gaat er immers van uit dat werk en 

werkloosheid primair een individuele  

verantwoordelijkheid zijn. Van een lot dat je 

overkomt is werkloosheid steeds meer een 

bewijs van individueel falen geworden. Dat dit  

gedachtegoed langzamerhand ook bij de 

vakbeweging ingang vindt, blijkt uit de in 2015 

afgesloten bouw-cao. Daarin wordt het 

collectieve scholingsfonds afgeschaft en 

krijgen bouwvakkers een individueel  

scholingsbudget. Red jij het niet met je 

persoonlijke budget, omdat je je wilt  

omscholen voor een ander beroep, dan is dat je 

eigen verantwoordelijkheid.  

 

Zo kan de lijst verder worden uitgebreid. 

Onder de noemer van de participatiesamen-

leving schuift de overheid steeds meer  

verantwoordelijkheden voor langdurige zorg 

naar individuele burgers en hun familie. Pas als 

je geen familie hebt die voor je kan zorgen, 

kun je een beroep doen op collectief 

gefinancierde zorg.  

Ook de besparingen op de thuiszorg werpen 

meer afhankelijke burgers terug op zichzelf. 

De meest recente stap is het plan van PvdA en 

VVD om studenten voortaan te laten betalen 

voor individuele vakken. De universiteit  

als supermarkt, waarin je alleen aanschaft wat 

van je gading is. Bij aankoop van een 

hoorcollege een werkgroep gratis!  

Veel burgers lijken in de komst van grote 

aantallen vluchtelingen een bedreiging te zien 

van onze normen en waarden. Maar ondertussen 

hebben we niet in de gaten dat we zelf het 

belang van oude waarden als de gemeenschap 

en solidariteit aan het vergeten zijn. Wie 

denkt dat onze samenleving het beste gedijt  

als ieder voor zichzelf opkomt, moet niet gek 

opkijken als Nederland geleidelijk uiteenvalt in 

zeventien miljoen individuen. In 2015 hebben 

we weer een stap in die richting gezet. 
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Geen fossiele scooters meer 

door Jaap Sterk, sociaal democraat 
De scooter is de komende weken op allerlei 

plekken in het land op de gemeentelijke  

agenda te vinden – ik hoop ook op onze 

Bergense agenda – De twee voornaamste  

punten die op onze agenda behoren te staan 

zijn dan: milieuzones voor scooters en het 

verplaatsen van scooters naar de rijbaan. 
 

 
  

Milieuzones voor scooters 
Onze scooter is één van de meest vervuilende 

vervoersmiddelen. Ze stoten grote hoeveel-

heden schadelijke stoffen uit. Wanneer  

TWEETAKTBROMMERS stilstaan voor een 

stoplicht lopen de concentraties van het 

kankerverwekkende BENZEEN en TOLUEEN 

op tot wel 300.000 ug/m3: een vele malen 

hogere uitstoot dan van welke auto ook. 

Daarnaast zijn ze een grote bron van 

ultrafijnstofin in alle gemeenten. Met een 

milieuzone kunnen de scooters geweerd 

worden. 

Scooter naar de rijbaan 
Door de enorme toename van het aantal 

scootergebruikers zijn fietspaden overvol 

geraakt. De snorscooter, die op het fietspad 

mag rijden, is in de meeste gevallen opgevoerd 

door een erkende vertegenwoordiger – daar wil 

de PvdA nu ook een boete aan uitdelen – Naar 

het idee van Milieudefensie, en van mij ook, is  

de beste stap voor onze gezondheid om alle 

TWEETAKTMOTERS  te verbieden in Europa 

en te beginnen in Nederland. 

Een elektrische fietsberijder die niet weet of 

de stroom nu van een kerncentrale en of een 

vervuilende kolencentrale komt. 

 

 

Geef uw mening en/of commentaar! 

heerwerf@gmail.com 

Haye van der Werf 
webmaster PvdA Bergen 
Doet u mee? 

Geef uw mening en commentaar op de lokale, 

landelijke en wereldpolitiek op de website! 
Elke zinnige of zelfs onzinnige maar 

beschaafde bijdrage wordt geplaatst en wie  

weet krijgt u weerwoord of juist 

medestanders. 

Een respectabele partij als de PvdA - met een 

wethouder! - doet mee in het publieke debat en  

de leden zijn dan de gangmakers! 

Stuur uw bijdrage naar heerwerf@gmail.com  

en beleef na plaatsing uw eigen 'fifteen 

minutes of fame'! 

 

Levendige discussies! 

 

Interesse in (brede) fractiebijeenkomsten  
en/of visiewerkgroepen? 

Wilt u een brede fractiebijeenkomst bijwonen 

en /of aan een van de visiewerkgroepen deel- 

nemen? Dat kan, vrije toegang en het verplicht 

u tot niets!  

 

De brede fractiebijeenkomsten worden 

gehouden in de Beeck in de kern Bergen en zijn 

verschoven van de vrijdagochtend naar de 

maandagavond vanaf 20.00 uur op 23 mei en  

20 juni. 

 

De wekelijkse fractiebijeenkomsten zijn op  

maandagavond vanaf 20.00 uur in de Jan 

Ligthartstraat. 

 

De visiewerkgroepen 

Volkshuisvesting  Haye van der Werf 

Schoorl Klopt  André van der Leij 

Sociaal Beleid  Johanne Hendriks 

    Karin Kindt 

Voor de visiewerkgroepen kunt u zich opgeven 

bij de redactie johanne.pvda@ziggo.nl 

mailto:heerwerf@gmail.com
mailto:heerwerf@gmail.com
mailto:johanne.pvda@ziggo.nl


7 

 

 

                     

            Samen bouwen 

      aan een stevig PvdA fundament 
 

Hebt u vragen / opmerkingen stuur uw bericht 

naar johanne.pvda@ziggo.nl  

of bel 06-51980614 

 

Wilt u meer weten over de PvdA afdeling 

Bergen? Kijk op www.bergen.pvda.nl. 

Meer weten over de besluitvorming binnen de 

gemeente Bergen? 

Kijk op www.raadbergen.nh.nl  

 

Bent u geen lid van de PvdA en leest u deze 

Nieuwsbrief toch? U kunt zich aanmelden voor 

deze Nieuwsbrief bij johanne.pvda@ziggo.nl. 

 

 

be our guest 
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